

第 38 卷 第 7 期 总第 285 期
1973 年创刊 月刊 2010 年 7 月出版

- 中国核心期刊(遴选)数据库期刊
- 中国学术期刊网络出版总库期刊
- 中文科技期刊数据库期刊

主管单位: 中华人民共和国铁道部

主办单位: 中国铁道科学研究院

主 编: 宋小平(兼)

副 主 编: 陈晓敏

责任编辑: 刘春雨 石玉

编辑出版: 中国铁道科学研究院

《铁道技术监督》编辑部

地 址: 北京市海淀区大柳树路 2 号

邮 编: 100081

电 话: 路电 (021) 49009 (主编室)

49084, 49214 (编辑部)

市电 (010) 51849009 51849084

51849214

网 址: www.rails.com.cn/2j/cbkw/jsjd.asp

www.qts-railway.com.cn/qkzz.asp

电子邮箱: jjxx2@rails.com.cn

国际标准刊号: ISSN 1006-9178

国内统一刊号: CN11-3764/U

广告经营许可证号: 京海工商广字 0105 号

印 刷: 北京铁科华腾印刷有限公司

国内总发行: 北京报刊发行局

订 购 处: 全国各地邮局

邮发代号: 2-584

国外发行代号: M 9178

国外定价: 5 美元/册

国内定价: 10.00 元/册

版权所有 未经许可 不得转载

目 次

标准化工作

创建铁路信息安全管理及其标准体系的探讨/王令朝 (1)

质量检验

卓越绩效——质量管理的全面提升/叶渭川, 吉荣新 (6)

严控采购物资质量 保证运输设备安全/卢德友, 段东普 (10)

磁粉探伤试片的局限性与磁化规范确定方法/崔殿国 (13)

基于超声检测技术的车轮轮辋探伤/李小娟, 王 黎, 高晓蓉, 等 (15)

客车热轴故障的原因分析及改进措施/谢 虹 (19)

预制后张法预应力混凝土简支箱梁徐变上拱的观测与控制/郭立强 (23)

计量工作

便携式电压、电流表校验仪的研制/陈 斌 (27)

JJF 1033—2008《计量标准考核规范》技术问题的探讨/褚树生 (29)

数字钢轨测温计超差时的调修/蔡万敬, 黄宏伟, 谭爱杰 (32)

电磁式水表的技术特点与应用/刘 玉 (34)

改进铁路基层单位计量工作过程管理/杜 玉, 陈 军 (36)

研究与交流

基于多导体传输线模型的接触网电气参数计算方法/盛庆广 (39)

智能轨温报警器的研制与应用/陈建元, 郭汝杰, 邵长胜 (42)

后张法预应力混凝土箱梁真空辅助压浆施工中应注意的几个问题/袁伟明, 张治国 (44)

更换整体道口板施工及安全措施/李文学 (46)

YDJD16T 型国产架车机的同步度设计分析/朱广西 (49)

通 报

关于 2010 年 5 月份铁路货运计量安全检测监控系统运用管理和检测情况的通报
运营货管〔2010〕379 号/ (52)

2010 年液体集装袋检测信息通报 (2) 质监中〔2010〕15 号/ (56)

篷布用具信息通报 质监中〔2010〕17 号/ (56)

公 告

铁路产品标识代码发布公告 2010 年第 5 号 (总第 36 号) / (56)

关于发布铁道行业标准的公告 铁科技〔2010〕84 号/ (58)

中铁铁路产品认证中心认证公告 2010 年第 6 号 (总第 94 号) / (59)

简 讯

今年全国质量月活动主题确定/ (9)

沪宁城际高铁开通运营/ (64)

Vol.38 No.7 (No. 285 total)

First Published in 1973 Monthly Published in
July 2010

· Member of the China Database of Core
Periodicals (Selection)
· Member of General Library of Chinese
Academic Journal Web Publishing
· Member of Chinese Science and Technology
Periodical Database

Administrated by : Ministry of Railway of the
People's Republic of China

Hosted by : China Academy of Railway Sciences

Editor-in-Chief : Song Xiaoping

Deputy Editor-in-Chief : Chen Xiaoyu

Editors in Charge : Liu Chunyu Shi Yu

Edited and Published by : Editorial Department of
Railway Quality Control China Academy of Railway
Sciences

Address : 2 Daliushu Road, Beijing Postal

Code : 100081

Tel : +86-10-51849009 (Editor-in-chief),

+86-10-51849084 (Editorial Department)

+86-10-51849214

Website : <http://www.rails.com.cn/2j/cbkw/jsjd.asp>

<http://www.gts-railway.com.cn/qkzz.asp>

E-mail : jjx2@rails.com.cn

International Periodical Code : ISSN 1006-9178

Domestic Periodical Code : CN11-3764/U

No. of Certificate of Advertisement : BHGSG 0105

Printing : Beijing Huateng Printing Co.Ltd of CARS

General Domestic Distributor : Beijing Newspapers
& Periodicals Distribution Bureau

Ordering Office : Local Postal Offices in China

Domestic Distribution Code : 2-584

Abroad Distribution Code : M9178

Price : US\$5/copy

All rights Reserved, No Reproduction without
Permission

Contents

Standardization Work

Discussion on Creating Railway Information Security Management and the Standard
System /Wang Lingchao(1)

Quality Inspection and Management

Performance Excellence - Thoroughly Improving the Quality Management /Ye Weichuan,

Ji Rongxin (6)

Strictly Controlling the Quality of Material Purchased and Ensuring the Safety
of Transportation Equipment /Lu Deyou, Duan Dongpu (10)

Shortcomings of the Shims for Magnetic Particle Inspection and the Standard Method
of Magnetization /Cui Dianguo(13)

Wheel Rim Flaw Detection Based on Ultrasonic Detecting Technology / Li Xiaojuan,
Wang Li, Gao Xiaorong, et al.(15)

Causes of the Hot Axle Box Problem of Passenger Car and the Improvement Measure/
Xie Hong(19)

Observing the Creep Camber of Post-tensioned Concrete Simply Supported Box Girder
and the Controlling Measure /Guo Liqiang(23)

Measurement Work

Research on the Portable Calibration Meter for Current and Voltage/Chen Bin(27)

Discussion on the Technical Problems of JJF1033-2008" Rule on Checking

Measurement Standards"/Chu Shusheng(29)

Adjustment and Repair of Digital Rail Thermometer with Error Beyond Limit
/Cai Wanjing, Huang Hongwei, Tan Aijie(32)

Technical Features and the Application of Electromagnetic Water Meter/Liu Yu(34)

Improving the Process Management of Measurement Work in Railway Fundamental
Units/Du Yu, Chen Jun(36)

Study and Communications

Method of Calculating Catenary Electric Parameters Based on Multi-conductor

Transmission Line Model/ Sheng Qingguang(39)

Research and Application of the Intelligent Alarming Device of Rail Temperature

/ Chen Jianyuan, Guo Rujie, Shao Chengsheng(42)

Several Problems on the Construction of Post Tensioned Pre-stressed Concrete Box

Beam with Vacuum Aid Grouting /Yuan Weiming, Zhang Zhiguo(44)

Engineering of Changing Slab at Crossings and the Safety Measures /Li Wenxue(46)

Analyzing the Synchronism Design of YDJ16T Domestically-made Locomotive

Lifting Device /Zhu Guangxi(49)

Circular Bulletin

Circular on the Utilization Management and Inspection Results of the Railway

Freight Measurement Safety Monitoring System in May 2010

(No. YYHG [2010] 379) /(52)

Circular on the Inspection Information of Liquid Container Bag in 2010 (2)

(No. ZJZ [2010] 15) /(56)

Publishing the Information on Tarpaulin and the Related Materials

(No. ZJZ [2010] 17) /(56)

Public Notice

Notice on Publishing Identification Codes for Railway Related Products

(No. 5 of Year 2010, No. 36 in total) /(56)

Public Notice on Publishing Railway Industry Standards (No.TKJ [2010] 84) /(58)

CRCC Public Notices of Certifications — No. 6 of Year 2010 (No. 94 in total) /(59)